
Время доклада (пленарное заседание): 20 минут и 10 минут обсуждение. 
Время доклада (секционные заседания): 15 минут и 5 минут обсуждение. 

Представление постера и его обсуждение – 5 минут. 
Рабочие языки конференции: русский, английский. 

 
ОРГКОМИТЕТ 

Председатель Н.А. Макаров, доктор исторических наук, директор Института археологии 
РАН, академик РАН. 
 
Сопредседатели:  
Г.А. Хлопачев, кандидат исторических наук, заведующий отделом археологии Музея 
антропологии и этнографии им. Петра Великого (Кунсткамера) РАН; 
К.Н. Гаврилов, кандидат исторических наук, заместитель заведующего Отделом 
археологии каменного века Института археологии РАН; 
Е.С. Леванова, кандидат исторических наук, руководитель Центра палеоискусства 
Института археологии РАН; 
Л.В. Лбова, доктор исторических наук, профессор кафедры археологии и этнографии 
Гуманитарного института Новосибирского государственного университета. 
 
Секретари конференции: 
А.С. Пахунов, Центр палеоискусства Института археологии РАН; 
Д.К. Еськова, кандидат исторических наук, Институт археологии РАН; 
А.Е. Гринько, Центр палеоискусства Института археологии РАН. 
 

Time limit for presentations (plenary) – 20 min and discussion – 10 min. 
Time limit for presentations (sections) – 15 min and discussion – 5 min. 

Poster presentation and discussion – 5 min. 
Languages of the conference: Russian and English. 

 
THE ORGANIZING COMMITTEE: 

Chairman Nikolai A. Makarov, PhDSc., Academician, Director of the Institute of Archaeology 
RAS. 
 
Co-Chairs:  
Gennady A. Khlopachev, Cand.Sc., Head of the Department of Archaeology Peter the Great 
Museum of Anthropology and Ethnography (Kunstkamera) RAS; 
Konstantin N. Gavrilov, Cand.Sc., Deputy Head of the Department of Stone Age Archaeology, 
Institute of Archaeology RAS; 
Elena S. Levanova, Cand.Sc., Head of the Paleoart Centre, Institute of Archaeology RAS; 
Liudmila V. Lbova, PhDSc., Full Professor, Institute of Archaeology and Ethnography Siberian 
Division of RAS. 
 
Secretaries: 
Aleksandr S. Pakhunov, Centre for Paleoart Studies, Institute of Archaeology RAS; 
Daria K. Eskova, Cand.Sc., Institute of Archaeology RAS; 
Aleksandra E. Grinko, Centre for Paleoart Studies, Institute of Archaeology RAS. 



26 ноября 2019 г. 
вторник  

 
Экскурсионная программа 

 
Экскурсия в музей-заповедник «Коломенское» (первая половина дня), 
затем экскурсия в Музей изобразительных искусств имени А.С. Пушкина 
(вторая половина дня). 
 

27 ноября 2019 г. 
среда  

 
Место проведения: 
Российское историческое общество, Подсосенский переулок, д. 25, с. 3 
 
10:00–11:00  
Регистрация участников 
 
11:00–11:30  
Открытие конференции 
 
Ведущие Е.С. Леванова, Г.А. Хлопачев 
 
11:30–12:00  
Дж. Кук. В поисках символа: некоторые размышления о создании 
изображений, образах и знаках в эпоху палеолита. 
 
12:00–12:30  
К.Н. Гаврилов. Орнамент как образ культурной специфики эпиграветта 
Восточной Европы. 
 
12:30–12:50  
Кофе-брейк 
 
12:50–13:20  
Е.-К. Ницу, М. Кырчимару, О. Чирстина, А.-И. Лупу, М. Леу, А. Николае. 
Находки предметов мобильного искусства эпохи верхнего палеолита в 
Румынии. 
 
13:20–13:50  
Г.А. Хлопачев. Геометрические изображения верхнего палеолита 
Восточной Европы: хронологические и региональные особенности.  

14:00–15:00  
Обеденный перерыв  
 
Ведущий К.Н. Гаврилов 
 
15:00–15:30  
Ф. Плассар. Неинвазивный химический анализ пигментов и некоторые 
прикладные результаты изучения пещеры Руфиньяк (Дордонь, Франция). 
 
15:30–16:00  
Л. Яник. Сила искусства: палеолитическая скульптура и наскальные 
изображения неолита в глобальной перспективе. 
 
16:00–16:30  
Е.А. Миклашевич. К проблеме хронологической атрибуции древнейших 
изображений на скалах Южной Сибири. 
 
16:30–17:00  
Презентация выставки «Сквозь века и пространства: наскальное 
искусство России» (Российское историческое общество, Подсосенский 
переулок, д. 25, с. 3). 
 
17:00–18:00  
Фуршет 
  

28 ноября 2019 г. 
четверг  

 
Место проведения:  
Институт археологии РАН, ул. Дмитрия Ульянова, д. 19 
 
 

Секция 1 (4 этаж) 
 
Ведущая Дж. Кук 

 
10:00–10:20  
Н. Конард, Д. Преснякова, Е. Дуткевич. Как новые и прежние открытия 
дополняют данные об ориньякском искусстве из пещер Швабии. 
 
10:20–10:40  
К. Майстер. Наскальное искусство в Швабской Юре: возможно или нет? 



10:40–11:00  
Л.В. Лбова, А.И. Панкина, П.В. Волков. Зооморфная пластика в сибирских 
коллекциях верхнего палеолита Сибири. 
 
11:00–11:20  
С. Вольф, К. Вербергер, К.-Й. Кинд. Новый взгляд на фигурку человекольва 
из пещеры Холенштайн-Штадель на юго-западе Германии. 
 
11:20–11:40  
Кофе-брейк 
 
11:40–12:00  
Е.-К. Ницу, М. Кырчимару, О. Чирстина, А.-И. Лупу, М. Леу, А. Николае. 
Украшения в искусстве малых форм верхнепалеолитического 
местонахождения Пойяна Чирешулуй (Пьятра Нямц, Румыния). 
 
12:00–12:20  
С. Риго. Мир форм и красок: изучение культурной и индивидуальной 
идентичности в раннем голоцене посредством анализа персональных 
украшений. 
 
12:20–12:40  
С.А. Демещенко. Изобразительные «тексты» в палеолитическом искусстве 
малых форм стоянки Костенки 1. 
 
12:40–13:00  
А.А. Синицын. Фигуративное и декоративное искусство Костенок: 
эстетические подсистемы в контексте археологических культур. 
 
13:00–13:20  
А.Е. Дудин, Н.Б. Ахметгалеева. Знаки и геометрические изображения на 
предметах обработанной кости из третьего костно-земляного комплекса 
стоянки Костенки 11, 1а слой: контекст, техника, стилистика. 
 
13:20–13:40  
Презентация фотовыставки «Петроглифы долины Коа (Португалия)» 
Марио Рейса. 
 
13:40–15:00  
Обеденный перерыв 
 
Ведущая Л.В. Лбова 
 
15:00–15:20  
С. Петроньяни. Новый подход к знаменитому памятнику: 
палеолитическая пещера Ла-Мут (Дордонь, Франция). 

15:20–15:40  
В.И. Молодин, Д.В. Черемисин, Л.В. Зоткина, Ж.-М. Женест, Х. Плиссон, 
К. Кретэн, Ж.-Ж. Деланнуа, Ф. Делин, Л. Раванель. Исследования 
петроглифов Алтая в рамках деятельности международной 
ассоциированной лаборатории АРТЕМИР. 
 
15:40–16:00  
К. Кретэн, Э. Робер, В. Ле Фийатр, С. Петроньяни, Е. Левинь, К. Мут, С. 
Мадлен, А. Морала, Д. Арман, Р. Мансан, С. Манжье, Л.В. Зоткина. 
Сближение наскального искусства, археологии и геологии в изучении 
пещер с изображениями: на примере пещеры Сен-Фрон (или 
Мамонтовой, г. Дом) и ряда других в Дордони (Франция). 
 
16:00–16:20  
О. Фуэнтес. Памятники наскального и мобильного искусства грота Рок-о-
Сорсье (средний мадлен, Вьенна, Франция). 
 
16:20–16:40  
В.И. Молодин, К. Кретэн, Л.В. Зоткина, Д.В. Черемисин. Палимпсесты 
памятника наскального искусства Цагаан-Салаа (Монгольский Алтай). 
 
16:40–17:00  
Кофе-брейк 
 
17:00–17:20  
И.М. Браун. Швейцарское мадленское искусство малых форм и 
межрегиональные параллели. 
 
17:20–17:40  
Е. Дуткевич, К. Бентц. SignBase: опора на данные при изучении 
абстрактных мотивов эпохи палеолита. 
 
17:40–18:00  
Ф. Занини. Применение синхротронного излучения в археологии в 
лаборатории Elettra. 
 
18:00–18:20  
Н.Б. Ахметгалеева. Образ коня по материалам обработанной кости 
верхнепалеолитических стоянок Быки.  
 
18:20-18:40 
Обсуждение докладов  



29 ноября 2019 г. 
пятница  

 
Место проведения:  
Институт археологии РАН, ул. Дмитрия Ульянова, д. 19 
 

Секция 2 (3 этаж) 
 

Ведущий Г.А. Хлопачев 
 
10:00–10:20  
Ю.В. Дублянский. Возраст рисунка верблюда бактриана в пещере Шульган-
Таш (Капова) по результатам U-Th-датирования натёков. 
 
10:20–10:40  
Ю.В. Дублянский, В.Н. Широков, Д. Мосли, К. Шпётль, Л. Эдвардс. Первые  
U-Th-датировки натёчных образований Игнатиевской пещеры с целью 
уточнения возраста настенной живописи. 
 
10:40–11:00  
Ю.М. Свойский, Е.В. Романенко, Н.Н. Григорьев. Опыт документирования 
пещеры Шульган-Таш (Каповой) и окружающего ландшафта 
современными методами. 
 
11:00–11:20  
В.Н. Широков. Верхнепалеолитические нефигуративные мотивы в 
пещерах Урала и Западной Европы. 
 
11:20–11:40  
Кофе-брейк 
 
11:40–12:00  
В.С. Житенев. Образы и знаки пещер Южного Урала в контексте 
изобразительных практик верхнего палеолита Европы. 
 
12:00–12:20  
В.Г. Котов. Символы и знаки пещеры Шульган-Таш (Каповой). 
 
12:20–12:40  
А.К. Солодейников. О разновременных изобразительных пластах Каповой 
пещеры. 
 
 

12:40–13:00  
Обсуждение докладов 

 
Секция 3 (4 этаж) 

 
Ведущая К. Кретэн 

 
10:00–10:20  
С. Кассен, В. Гримо. Анализ знаков (часть 1): пример изучения 
неолитических плит из гробницы «Пети Монт» (Арзон, Франция). 

10:20–10:40  
И.Ю. Понкратова. Знаки и образы в искусстве каменного века п-ова 
Камчатки (по данным исследования стоянки Ушки V). 
 
10:40–11:00  
М.Г. Жилин. Знаки и геометрические изображения на костяных 
предметах вооружения в мезолите Верхнего Поволжья. 
 
11:00–11:20  
С.Н. Савченко. Костяные изделия с изображениями с озера Вячера и их 
аналогии в мезолите-неолите Восточной Европы и Урала. 
 
11:20–11:40  
Кофе-брейк 
 
11:40–12:00  
В.К. Мерц. Образы галечной и кремневой скульптуры стоянки Шидерты 3. 
 
12:00–12:20  
О.В. Лозовская. Мотив зигзага в костяном инвентаре стоянки Замостье 2 
(поздний мезолит – ранний неолит): техники и контекст. 
Предварительное сообщение. 
 
12:20–12:40  
А.В. Табарев, Т.А. Гаврилина. Камни в атрибутике погребальных 
комплексов древнейших культур (8 – 3 тыс. л. н.) на побережье Эквадора: 
контекст и варианты интерпретации. 
 
12:40–13:00  
С.А. Зинченко. Букраний в искусстве неолитических культур Древнего 
Востока, Эгеиды и Центральной Европы: от натуроподобия к знаку. 
 



13:00–14:20  
Обеденный перерыв 
 
Ведущие Е.А. Миклашевич, С. Кассен 
 
14:20–14:40  
К. Хельског. Меняются петроглифы – меняются и верования? 
 
14:40–15:00  
Н.В. Лобанова. Знаковые и символические образы в наскальном искусстве 
Карелии: классификация, проблемы интерпретации.  
 
15:00–15:20  
Е.М. Колпаков. Геометрические фигуры Фенноскандии. 
 
15:20–15:40  
О.С. Советова, О.А. Шишкина. Антропоморфные персонажи в раннем 
пласте петроглифов Минусинской котловины. 
 
15:40–16:00  
Кофе-брейк 
 
16:00–16:20  
И.В. Аболонкова, А.К. Солодейников. Опыт документирования красочных 
рисунков древнейшего изобразительного пласта местонахождения 
Тепсей I. 
 
16:20–16:40  
А.Р. Ласкин. Мотивы петроглифов Нижнего Амура в орнаментации 
керамических сосудов. 
 
16:40–17:00  
Е.С. Леванова, Е.В. Романенко, Е. Конакова. Пополнение и уточнение 
бестиария памятников Амуро-Уссурийской провинции наскального 
искусства. 
 
17:00–17:20  
А.М. Забияко. Фигуративные и нефигуративные образы наскальных 
изображений Северо-Восточного Китая (Большого и Малого Хингана): 
семантика и датировка. 
 
 
 
 

17:20–18:00 Постерная секция (представление и обсуждение) 
 
Ведущая Е.С. Леванова 
 
Ю.В. Кузьминова. Настенные изображения животных и 
позднеплейстоценовая фауна Каповой пещеры. 
 
Ю.Д. Анисовец. Фигуры «трапеций» в изобразительном комплексе 
Каповой пещеры. 
 
Т.Е. Ростяженко, А.И. Жданова. Геометрические формы в искусстве 
Мальты.  
 
К.Б. Жумадилов, Л.В. Лбова, В.В. Казаков, В.С. Ковалев, А.И. Панкина. 
«Древнейшее искусство Сибири и Дальнего Востока» – информационная 
система мобильного искусства каменного века.  
 
Ю.С. Губар, Л.В. Лбова, Н.И. Дроздов. Элементный состав пигментов Усть-
Ковы (Северное Приангарье).  
 
В.В. Казаков, В.С. Ковалев, А.И. Симухин, П.Е. Марнуев, Д.В. Намсараев. 
Опыт высокоточного документирования мегалитических стел с глубоким 
рельефом. 
 
Л.В. Зоткина, Г.Д. Павленок. Бусины из скорлупы яиц страуса со стоянки 
Усть-Кяхта-3 и орудия для их производства. 
 
В.И. Кузин-Лосев. Ритм и семантика орнаментальных мотивов в 
архаическом искусстве. 
 
18:00  
Закрытие конференции 
  



November 26th, 2019 
Tuesday 

 
Excursions 

 
Excursion to the Kolomenskoye Museum-Reserve (morning) and later – to the 
Pushkin State Museum of Fine Arts. 
 

November 27th, 2019 
Wednesday 

 
Venue: 
Russian Historical Society, Podsosensky Lane, 25, p. 3 
 
10:00–11:00  
Registration of Participants 
 
11:00–11:30  
Opening of the conference 
 
Moderators Elena Levanova, Gennady Khlopachev  
 
11:30–12:00  
J. Cook. Hunt the symbol. Some thoughts on image making, images and signs 
in the palaeolithic. 
 
12:00–12:30  
K.N. Gavrilov. Ornament as an icon of the cultural specificity of the 
epigravettian of Eastern Europe. 
 
12:30–12:50  
Coffee break 
 
12:50–13:20  
E.-C. Nițu, M. Cârciumaru, O. Cîrstina, F.-I. Lupu, M. Leu, A. Nicolae. Portable 
art objects discovered in the Upper Paleolithic of Romania.  
 
13:20–13:50  
G.A. Khlopachev. Geometric patterns of the Upper Paleolithic of Eastern 
Europe: Chronological and regional features. 
 
14:00–15:00  
Lunch 

Moderator 
 
15:00–15:30  
F. Plassard. Noninvasive chemical analyses of pigment and some 
archaeological implications in Rouffignac cave (Dordogne, France). 
 
15:30–16:00  
L. Janik. Power of Art – Palaeolithic sculpture and the Neolithic rock art – the 
global perspective. 
 
16:00–16:30  
E.A. Miklashevich. On the problem of chronological attribution of the most 
ancient images of the Southern Siberian rocks.  
 
16:30–17:00  
Presentation of the exhibition "Through ages and areas: Rock art in Russia" 
(Russian Historical Society, Podsosensky Lane, 25, p. 3) 
 
17:00–18:00  
Banquet  
 
 

November 28th, 2019 
Thursday 

 
Venue: 
Institute of Archaeology Russian Academy of Sciences, 19 Dmitry Ulyanov Street 
 
 

Section 1 (4th floor) 
 
Moderator Jill Cook 
 
10:00–10:20  
N. Conard, D. Presnyakova, E. Dutkiewicz. How new and old discoveries 
complete the record of Aurignacian art from the Swabian caves. 
 
10:20–10:40  
C. Meister. Possible or not: parietal in the Swabian Jura? 
 
10:40–11:00  
L.V. Lbova, A.I. Pankina, P.V. Volkov. Zoomorphic figurines in the Siberian 
collections of the Siberian Upper Paleolithic.  



11:00–11:20  
S. Wolf, N. Ebinger-Rist, C.-J. Kind, K. Wehrberger. New perspectives on the 
Lion Man Figurine of Hohlenstein-Stadel Cave (southwestern Germany). 

 
11:20–11:40  
Coffee break 
 
11:40–12:00  
E.-C. Nițu, M. Cârciumaru, O. Cîrstina, F.-I. Lupu, M. Leu, A. Nicolae. Personal 
ornaments discovered in the Early Upper Paleolithic of Poiana Cireșului-Piatra 
Neamț (Romania). 
 
12:00–12:20  
S. Rigaud. A world of shapes and colors: Early Holocene cultural and individual 
identities explored through personal ornament analysis. 
 
12:20–12:40  
S.A. Demeshchenko. Pictorial "texts" in Paleolithic portable art at the site of 
Kostenki 1.  
 
12:40–13:00  
A.A. Sinitsyn. Figurative and decorative art of Kostenki: aesthetic subsystems 
in the context of archaeological cultures. 
 
13:00–13:20  
A.E. Dudin, N.B. Akhmetgaleyeva. Signs and geometrical images on the objects 
of the processed bone from the third bone-earthen complex of Kostenki 11, 1a 
layer: context, technics, Stylistics. 
 
13:20–13:40  
Presentation of the photo exhibition "Petroglyphs of the Coa Valley 
(Portugal)" by Mario Reis. 
 
13:40–15:00  
Lunch 
 
 
Moderator Liudmila Lbova 
 
15:00–15:20  
S. Petrognani. New approach in an emblematic site: the Paleolithic Cave of La 
Mouthe (Dordogne, France). 
 
 

15:20–15:40  
V.I. Molodin, D.V. Cheremisin, L.V. Zotkina, J.-M. Geneste, H. Plisson, C. Cretin, 
J.-J. Delannoy, Ph. Deline, L. Ravanel. Investigations of Altai petroglyphs within 
the framework of ARTEMIR International Associated Laboratory. 
 
15:40–16:00  
C. Cretin, E. Robert, V. Le Fillatre, S. Petrognani, E. Lesvignes, X. Muth, S. 
Madelaine, A. Morala, D. Armand, R. Mensan, C. Mangier, L.V. Zotkina. 
Conciliate rock art, archaeology and geology in the study of decorated caves: 
the case of Saint-Front cave (or Mammoth’s cave, Domme) and few others 
from Dordogne (France). 
 
16:00–16:20  
O. Fuentes. Parietal and mobile art of Roc-aux-Sorciers rock shelter (Middle 
Magdalenian, Vienne, France). 
 
16:20–16:40  
V.I. Molodin, C. Creten, L.V. Zotkina, D.V. Cheremisin. Superimpositions of the 
site Tsagaan-Salaa (Mongolian Altai). 
 
16:40–17:00  
Coffee break 
 
17:00–17:20  
I.M. Braun. The Swiss Magdalenian portable art and supra-regional parallels. 
 
17:20–17:40  
E. Dutkiewicz, C. Bentz. SignBase: a data-driven approach to abstract signs in 
the Paleolithic. 
 
17:40–18:00  
F. Zanini. Archaeological applications of synchrotron radiation at Elettra. 
 
18:00–18:20 
N.B. Akhmetgaleyeva. The image of the horse on the materials of worked bone 
of the Upper Paleolithic Byki sites. 
 
18:20–18:40 
Discussion 
  



November 29th, 2019 
Friday 

 
Venue: 
Institute of Archaeology Russian Academy of Sciences, 19 Dmitry Ulyanov Street 
 

Section 2 (3rd floor) 
 
Moderator Gennady Khlopachev 
 
10:00–10:20  
Yu. Dublyansky. Age of the drawing of a Bactrian camel in cave Shulgan-Tash 
(Kapova) by U-Th dating of flowstone. 
 
10:20–10:40  
Yu.V. Dublyansky, V.N. Shirokov, G. Moseley, K. Spötl, L. Edwards.  
First U-Th dating of flowstone in Ingnatievskaya cave for better constraining 
the age of parietal art. 
 
10:40–11:00   
Yu.M. Svoysky, E.V. Romanenko, N.N. Grigoriev. Documentation of the Shulgan-
Tash cave (Kapova) and the surrounding landscape by modern methods. 
 
11:00–11:20  
V.N. Shirokov. Upper Paleolithic non-figurative motifs in the caves of the Urals 
and Western Europe. 
 
11:20–11:40  
Coffee break 
 
11:40–12:00  
V.S. Zhitenev. The Southern Urals parietal images and signs in the European 
Upper Paleolithic context of graphical practices. 
 
12:00–12:20  
V.G. Kotov. Symbols and signs of the cave Shulgan-Tash (Kapova). 
 
12:20–12:40  
A.K. Solodeynikov. On the noncontemporaneous layers of images of the Kapova 
cave. 
 
12:40–13:00  
Discussion 

Section 3 (4th floor) 
 

Moderator Catherine Cretin 
 
10:00–10:20  
S. Cassen, V. Grimaud. Resolution of a sign (1). Regarding a Neolithic slab in 
Petit Mont passage grave (Arzon, France). 
 
10:20–10:40  
I.Yu. Ponkratova. Images and Signs in the Stone Age Art of Kamchatka 
(according to the study of Ushki V site). 
 
10:40–11:00  
M.G. Zhilin. Signs and geometric drawings on the Mesolithic bone weaponry of 
the Upper Volga region. 
 
11:00–11:20  
S.N. Savchenko. Ornamented bone artefacts from the Lake Vyachera in the 
context of Mesolithic - Neolithic of Eastern Europe and Ural. 
 
11:20–11:40  
Coffee break 
 
11:40–12:00  
V.K. Merz. Images of pebble and flint sculptures from the Shiderty 3 Site. 
 
12:00–12:20  
O.V. Lozowskaya. Zigzag motif in the bone industry of Zamostie 2 site (Late 
Mesolithic - Early Neolithic): techniques and context. Preliminary report. 
 
12:20–12:40  
A.V. Tabarev, T.A. Gavrilina. Stones among the attributes of the burial 
complexes in the most ancient cultures (8-3,000 BP) on the coast of Ecuador: 
context and ways of the interpretations. 
 
12:40–13:00  
S.A. Zinchenko. Bookranium in the art of Neolithic cultures of the Ancient 
East, the Aegean and Central Europe: from naturalistic to symbolic style. 
 
13:00–14:20  
Lunch 
 
 



Moderators Elena Miklashevich, Serge Cassen 
 
14:20–14:40  
K. Helskog. Changing petroglyphs – changing beliefs? 
 
14:40–15:00  
N.V. Lobanova. Signs and symbolic images in rock art of Karelia: classification 
and problems of interpretation. 
 
15:00–15:20  
E.M. Kolpakov. Geometric images of Fennoscandia. 
 
15:20–15:40  
O.S. Sovetova, O.A. Shishkina. Anthropomorphic characters in the early layer of 
the petroglyphs in Minusinsk Basin. 
 
15:40–16:00  
Coffee break 
 
16:00–16:20  
I.V. Abolonkova, A.K. Solodeynikov. Experience of documentation of the 
paintings of the most ancient pictorial layer of Tepsei I location. 
 
16:20–16:40  
A.R. Laskin. Motifs of the Lower Amur petroglyphs in pottery decoration. 
 
16:40–17:00  
E.S. Levanova, E.V. Romanenko, E. Konakova. Extending and refining the 
bestiary of the Amur-Ussurian rock art province.  
 
17:00–17:20  
A.M. Zabiyako. Figurative and non-figurative images of North-Eastern China 
(Large and Small Khingan): semantics and dating.  
 
 
17:20–18:00 Poster section (presentation and discussion) 
 
Moderator Elena Levanova 
 
Yu.V. Kuzminova. Parietal cave paintings of animals and the Late Pleistocene 
fauna of the Kapova cave.  
 
Yu.D. Anisovets. "Trapezoidal" shapes in the Kapova cave complex.  
 

T.E. Rostyazhenko, A.I. Zhdanov. Geometric shapes in the art of Malta. 
 
K.B. Zhumadilov, L.V. Lbova, V.V. Kazakov, V.S. Kovalev, A.I. Pankina. 
"Prehistoric Art of Siberia and the Far East" - information system of the Stone 
Age mobile art 
 
Yu.S. Gubar, L.V. Lbova, N.I. Drozdov. The elemental composition of pigments 
in the collection of Ust-Kova (Northern Priangare). 
 
V.V. Kazakov, V.S. Kovalev, A.I. Simukhin, P.E. Marnuev, D.V. Namsaraev. The 
high-resolution documentation of megalithic stelae with deep relief. 
 
L.V. Zotkina, G.D. Pavlenok. Ostrich eggshell beads from the Ust-Kyakhta-3 site 
and tools used to produce them. 
 
V.I. Kuzin-Losev. Rhythm and semantics of the ornamental motifs in the 
archaic art. 
 
18:00  
Closing of the conference 
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